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Η  ά ποψ η  που έχει υπερπροβληθεί στη χώρα μας 
σε σχέση με την εξέγερση ίω ν  νεαρών Γάλλων μετα
ναστών, δεύτερης και τρίτης γενιάς, συνδέει ευθέως 
τη δράση τους με τη σκληρή στάση που κρατά απέ
ναντι τους ο υπουργός Εσωτερικών Νικολά Σαρκοζί. 
Ανεξάρτητα με το αν ο Σαρκοζί έριξε πράγματι λάδι 
στη φωτιά  με τις δηλώσεις του και παρά το γεγονός 
ότι πράγματι η αστυνόμευση δεν είναι τρόπος για να 
απαλλαγεί η Γαλλία μακροπρόθεσμα από το πρόβλη
μα που με τόση ένταση αντιμετωπίζει σήμερα, είναι 
χρήσιμο να γνωρίζουμε ότι στη σημερινή κατάσταση 
συνέβαλε και η μείωση της αστυνομικής παρουσίας 
στα γκέτο τω ν  μουσουλμάνων μεταναστών.

Η  γα λλική  κ υβ έρνηση  δ ιαπ ιστώνει σήμερα 
ότι η απόφαση που ελήφθη το 2002 (από την κυ
βέρνηση Ζοσπέν) για την απόσυρση τω ν  αστυ
νομ ικών δυνάμεων από τις πιο υποβαθισμένες 
περιοχές τω ν  μεγάλων πόλεων βοήθησε στην α
νάπτυξη της δραστηριότητας οργανωμένων ομά
δ ω ν  νεαρώ ν μουσουλμάνων. Παρά τα όσα λέγο
νται και γράφονται και παρά τις θεωρητικές ανα
ζητήσεις για ένα νέο  μοντέλο ενσωμάτωσης τω ν  
μεταναστών στη γαλλική κοινωνία, η λύση Σαρ
κοζί, που βασίζεται στην επιβολή του νόμου και 
της τάξης, είναι αυτή τη  στιγμή η μόνη άμεσα υ- 
λοποιήσιμη για την έξοδο από την κρίση.

I1ü>s  η Ελλάδα θα αποφύγει ανάλογη κρίση psious μειανάοτεε

Μαθήματα από τη Γαλλία
Η εξέγερση τω ν νεαρών μουσουλ

μάνων στη Γαλλία δημιούργησε προ- 
βλημαησμό και ανησυχία σε ολόκλη
ρη την Ευρώπη και φυσικά και στη 
χώρα μας, που έχει δεχθεί τα τελευταία 
χρόνια μεγάλο αριθμό μεταναστών. 
Παρά το γεγονός όη τα πράγματα στην 
Ελλάδα σε αυτόν τον τομέα είναι πολύ 
καλύτερα απ' ό,η στη Γαλλία (η ελλη
νική κοινωνία έχει καταφέρει με σχε
τική ευκολία να προσαρμοστεί στην 
κοινωνική αλλαγή που επέφερε η εί
σοδος οικονομικών μεταναστών από 
γειτονικές κυρίως χώρες), είναι πολύ 
πιθανό να ανημετωπίσουμε προβλή
ματα στο μέλλον.

Η απρογραμμάτιστη μαζική μετανά
στευση μπορεί να Βοηθά σε πρώτη 
φάση την οικονομία που Βγαίνει κερ
δισμένη από τη μείωση του εργατικού 
κόστους, πρόκα Αεί, όμως, σοβαρά 
κοινωνικά προβλήματα που μπορούν 
να οδηγήσουν σε εκρηκτικές κατα
στάσεις. Στην Ελλάδα εφαρμόσαμε μια 
πολιηκή εισαγωγής φθηνών εργαυ- 
κών χεριών αδιαφορώντας σε μεγάλο 
βαθμό για ης κοινωνικές εθνικές συ
νέπειες, ης οποίες θα ης βρούμε μπρο
στά μας. Χρειαζόμαστε λιγότερους με
τανάστες, οι οποίοι, όμως, να ζουν και 
να εργάζονται στη χώρα μας σε συν
θήκες οικονομικής, κοινωνικής ισό
τητας με τους Ελληνες πολίτες, απο
λαμβάνοντας όλα τα σχετικά δικαιώματα

Πολλοί εξακολουθούν να βολεύο
νται μ' ένα καθεστώς «μαύρης Εργασίας», 
είναι φανερό, όμως, όη έτσι δημιουρ
γούμε μια ανοιχτή πληγή που μπορεί 
να μας οδηγήσει σε περιπέτειες.

Στη Γαλλία η εξέγερση των μετα
ναστών οδήγησε σε κοινωνική έκρη
ξη, στην Ελλάδα ένα τέτοιο ενδεχόμενο 
θα θέσει σε δοκιμασία και τις σχέσεις 
μας με γειτονικές χώρες, δημιουρ
γώντας σοβαρά διπλωματικά θέματα. 
Καλό θα είναι, λοιπόν, όσο είναι ακό
μη καιρός, να ανημετωπίσουμε το πρό
βλημα στη σωστή του βάση και όχι να 
προσποιούμαστε πως δεν υπάρχει.

Πάριε,
κύριε,
βιβλία

Ε ΙΠ Α Ν  $ 4
Η  Ιστορία καταδικάζει τον 

Κώστα Σημίτη και κανένα 

βιβλίο δεν τον σώζει

Κώστας Μητσοτάκης,
επίτιμος πρόεδρος Ν.Δ.
Σ.σ.: Ιστορία μου, αμαρτία μου!

Αυτοί που ανεβοκατεβάζουν 

κυβερνήσεις είναι οι πολίτες

Θόδωρος Ρουσόπουλος,
κυβερνητικός εκπρόσωπος 
Σ.σ.: Αρκεί να το καταλάβουν 
αυτό και οι πολιτικοί...

Με το
Θ Α Ρ Ρ Ο Σ

της γνώμης

Η  κρίσιμη
δημοσκόπηση

Ο λεε οι δημοοκοπήοειε του Νοεμβρίου κα
ταγράφουν ένα προβάδισμα ms Νέαε Δη- 

μοκρατίαε έναντι του ΠΑΣΟΚ, που κυμαίνεται 
από 0,6%  έωε 3,5%  και μάλιστα σε μία δύ
σκολη συγκυρία για το κυβερνών κόμμα.
Το κλειδί για την επικράτηση ms Ν Α  ans επόμενεε 
εκλογέε είναι ε
άν θα καταφέ
ρει να υλοποιή
σει ns απαιτού- 
μενεε διαρθρω- 
τ ικέε αλλαγέε 
στην οικονομία.
Ηδη έχει πραγ
ματοποιήσει σημαντικά βήματα για τη δημοσιο
νομική εξυγίανση και την ανάπτυξη ms οικονομίαε. 
Μείωσε raus φορολογικού5 ουντελεστέε για ns 
επ ιχειρήσει, καθιέρωσε γενναία κίνητρα με το 
νέο επενδυτικό νόμο και επίλυσε το ζήτημα του 
ασφαλιστικού των τραπεζών.
Τώρα ηροέχουν οι μεγάλεε αλλαγέε στο δημό
σιο τομέα. Η καθιέρωση νέου μοντέλου εργα
σιακών σχέσεων ans ΔΕΚΟ και η περιστολή 
των δημόσιων δαπανών είναι απαραίτητε5 κ ι
νή σ ε ι για να επιτευχθεί ο npiinos oxöxos ms 
μείωση5 του ελλείμματοε κάτω από το 3%  στο 
τέλθ5 του 2006.

Ο μωε η κυβέρνηση πρέπει να επισπεύσει τη 
μεταρρυθμιστική ms πολιτική. Ορθώς ο ε

πίτιμος πρόεδρος χης Νέας Δημοκρατίας κ. 
Κ. Μητσοτάκης επισημαίνει την ανάγκη οι 
αλλαγές να γίνουν γρήγορα και με αποτε
λεσματικό τρόπο.
Εκεί θα κριθούν οι εκλογέ5. Το ΠΑΣΟΚ έχασε 
Xis εκλογέ5 του 2004 επειδή η μεταρρυθμιστι- 
κή πολιτική του ήταν αναποτελεσματική. 0  νό- 
μο5 Ρέππα για το ασφαλιστικό δεν αντιμετώπι
σε με τόλμη το πρόβλημα και ήδη έχει ξεκινή
σει ο διάλογοε για την αναθεώρησή του με σκο
πό να διασωθούν τα Ταμεία.
Ανενεργόε παρέμεινε και ο νόμοε για us εργα- 
σιακέε σχέοεΐ5, με αποτέλεσμα η ανεργία να ε
κτιναχθεί στα επίπεδα του 11%.

Ο ι πολίτες έχουν ξεπεράσει προ πολλού 
το ζήτημα του πολιτικού κόστους. Δεί

χνουν ωριμότητα και επικροτούν τις με- 
ταρρυθμιστικές προσπάθειες στην οικονο
μία γνωρίζοντας ότι η στασιμότητα λει
τουργεί εις Βάρος των συμφερόντων τους. 
Η κυβέρνηση έχει τη μεγάλη ευκαιρία να θέοει 
σε πλήρη εφαρμογή το μεταρρυθμιστικό ms 
πρόγραμμα, öivovxas ώθηση στην ιδιωτική πρω
τοβουλία. Σε συνδυασμό με την επιχειρούμενη 
δημοσιονομική εξυγίανση θα θέσει us ßäosis για 
την επίτευξη ms πραγματική5 σύγκλισή και 
κατ' επέκταση την επικράτησή ms aus επόμε- 
νεε εθνικέ5 εκλογέ5.
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ΑΠΟΨΕΙΣ

Απαντήσεις, 
κ. Παπανδρέου!
Μ πορεί προε στιγμήν ο κ. Γ. Πα

πανδρέου να έδειξε ότι τηρεί απο- 
στάσειε από το περιεχόμενο του βιβλίου 
του κ. Σημίτη και να δήλωσε ότι «η δ ι
κή του ευθύνη είναι να κοιτάζει το μέλ
λον» και ότι «η Ιστορία θα κρίνει», προ
φανή« τον κ. Σημίτη, ωστόσο υπάρχουν 
τεράστια ερωτηματικά για το νέο αρχη
γό του ΠΑΣΟΚ.
Ερωτηματικά τα οποία ο κ. Παπανδρέ
ου δεν μπορεί να αποφύγει ή να «ξεπε- 
ράοει» με την επινόηση δηλώσεων δή
θεν αποστασιοποίησηε από τον κ. Σημί
τη. Υποχρεούται να απαντήσει ξεκάθα
ρα και χωρίε περιστροφέε σε δύο βασι
κά θέματα: αν εγνώριζε ωε υπουργόε Εξω- 

-----------------  τερικών ό
τι ο κ. Ση- 
μίτηε απο- 

Του-------------- δεχόταν την
ΣΤΕΦΑΝΟΥ Β. ύ π α ρ ξ η  
ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΥ « γκρ ίζω ν  

ζ ων ώ ν »  
στο Αιγαίο και αν συμφωνούσε να «κλεί
σει» το θέμα αυτό λίγο μετά τιε εκλογέε 
του 2004!

Στα ερωτήματα που ανακύπτουν από 
την ομολογία του κ. Σημίτη ότι «τη στιγ
μή τηε κυΒερνητικήε αλλαγήε, το Μάρ
τιο του 2004, ήταν ζήτημα χρόνου, ίσωε 
λίγων μηνών, η ευδόκιμη κατάληξη στη 
Βάση τηε αμοιΒαίαε συναίνεσηε με κερ- 
δισμένεε και τιε δύο πλευρέε», ο κ. Γ. Πα
πανδρέου δεν μπορεί να ξεφύγει από την 
υποχρέωσή του να δώσει εξηγήσειε στουε 
Ελληνεε πολίτεε.

Είτε του αρέσει είτε όχι! Μάλιστα η α
πάντηση του κ. Παπανδρέου στο επίμα
χο αυτό ζήτημα είναι επιτακτική και για 
έναν ακόμη λόγο: γιατί ο ίδιοε εμφανι
ζόταν να δηλώνει από το 2002 μέχρι και 
φέτοε ότι δεν υπάρχει καμία άλλη δια
φορά με την Τουρκία πλην τηε οριοθέ- 
τησηε τηε υφαλοκρηπίδαε, κραυγάζο- 
νταε πρόσφατα στη Βουλή: «Μα σαε εί
πε κανείε ότι αναγνωρίζουμε εμείε άλ
λη διαφορά;».

Ο κ. Γ. Παπανδρέου μέχρι στιγμήε έ
χει προσπαθήσει να δείξει ότι τάχα 

διαφωνεί με το περιεχόμενο του Βιβλί
ου του κ. Σημίτη για διάφορα ζητήματα. 
Οστόοο, αυτό που απαιτούν οι πολίτεε α
πό τον κ. Παπανδρέου είναι να μάθουν 
αν εγνώριζε και αν ωε υπουργόε Εξω
τερικών συναινούσε στην απόφαση του 
κ. Σημίτη να «κλείσει» με την Τουρκία 
το θέμα των «γκρίζων ζωνών» στο Α ι
γαίο ή όχι.

Αν το εγνώριζε, είναι συνυπεύθυνοε 
με τον κ. Σημίτη. Αν δεν το εγνώριζε, ο
φείλει να καταγγείλει τον κ. Σημίτη δη
μόσια και κατηγορηματικά.

Να δώσει κρυστάλλινεε και όχι «γκρί- 
ζεε» απαντήσειε. Διαφορετικά, ταυτίζε
ται με τον κ. Σημίτη, παραμένονταε έκ
θετσε και στουε ψηφοφόρουε του ΠΑΣΟΚ!

Το μπέρδεμα
Υπενθυμίζω για όσους το 

έχουν λησμονήσει ότι η τε 
λευταία κατ' ιδίαν συνάντηση 
μεταξύ τω ν  κ.κ. Σημίτη και Πα
πανδρέου πριν από την έκδο
ση - παρουσίαση του βιβλίου 
του πρώην πρωθυπουργού έ
γινε στο μεζεδοπωλείο «Μπέρ
δεμα». Π ροτείνω  η επόμενη 
συνάντηση -ορισμένοι επιμέ
νουν ότι στο περιθώριο της 
εκδήλωσης οι δύο αποφάσισαν 
να τα «ζαναπούν» ( ! ) -  να γίνει 
στο «Ελα να δεις».

ΥΓ.: Επί του πιεστηρίου, με 
ενημέρωσαν ότι συνεχίζει να 
λειτουργεί και το κοσμικό κέ
ντρο «Τα μαχαιρώματα». Δ εν  
είναι κακή ιδέα...

Τηλεοπτική
εμφάνιση

Πληροφορούμαι ότι το ε
πόμενο διάστημα και για την 
προώθηση τω ν  πωλήσεων του 
βιβλίου του ο κ. Σημίτης συ- 
ζητεί το ενδεχόμενο δύο του
λάχιστον τηλεοπτικών του εμ
φανίσεων σε ισάριθμους σταθ
μούς, ενώ  εξετάζεται και το εν
δεχόμενο επισκέψεών του στην 
επ α ρ χ ία . Ε χει κ α ν ό ν ε ς  
m arkeiing η συγγραφή και 
προς έκπληξη πολλών -φ ίλων 
και μη του  π ρώ ην π ρ ω θ υ 
πουργού- ο κ. Σημίτης προτί- 
θεται, όπω ς φαίνεται, να τους 
τηρήσει. Στη Χαριλάου Τρι- 
κούπη δεν το συζητώ  το πώς 
αντιμ ετωπ ίζουν την εμφανή 
δ ιά θεση  κ ινη τικότη τας του 
πρώην προέδρου τους. Με α
πίστευτη χαρά...

Πάντα δεξιά (;)
Δεσμεύομαι να σας απο- 

καλύψω το όνομα του πρώην 
υπουργού και στενού συνεργάτη 
του κ. Σημίτη που στο περι
θώριο της εκδήλωσης στο Μου
σείο  Μ πενάκη την Τετάρτη  
διαβεβαίωνε το γραμματέα της

Επωνύμως
Από τη ΝΟΝΗ ΚΑΡΑΠΑΝΝΗ

Υπερβολέε
Δεν έ\ω καμία αμφιβο

λία ότι ο επίτιμος πρόεδρος 
της Ν.Δ. μιλά τη γλώσσα της 
αλήθειας, η οποία άλλωστε 
και του κόστισε πολιτικά στη 
μακρόχρονη ενασχόλησή  
του με το δημόσιο βίο.

Αλλά κι αυτή η αναφορά 
στην τελευταία τηλεοπτική του 
συνέντευξη στον Α Ν Τ Ι και 
την Ελλη Στάη ότι η κυβέρ
νηση παρουσιάζει κακή την 
κατάσταση της οικονομίας αλ
λά είναι χειρότερη, υποθέ
τω  ότι θα μπορούσε να την 
είχε αποφύγει.

Π όσο χειρότερη δηλαδή, 
κύριε πρόεδρε; Να τα πά
ρουμε τα βουνά τώρα  ή να 
παρατείνουμε την παραμο
νή  μας στο κλεινόν άστυ για 
μερικούς μήνες ακόμα;

Ν.Δ. Β. Μεϊμαράκη ότι «ο  Ση
μίτης πάντα δεξιά  ήθελε να 
πάει αλλά άλλοι τον έσπρω 
χναν προς τα αριστερά». Τόση 
σύγχυση δηλαδή στο μοντέλο 
διακυβέρνησης στο οποίο και 
εξακολουθεί να επιμένει ο πρώ
ην πρωθυπουργός!!!

Δημοσκοπήσειε
Πριν τρελαθούμε όλοι μα

ζί για την εκλογική προοπτική

τω ν  κομμάτων με βάση τα ευ
ρήματα τω ν  δημοσκοπήσεων, 
αναρωτιέμαι αν οι καθ’ όλα α
ξιόπ ιστοι εκλογολόγοι θα έ
πρεπε να επανεξετάσουν τη 
μεθοδολογία για τη διενέργεια 
τω ν  ερευνών.

Α ίφνης την Πέμπτη δύο δη
μοσκοπήσεις έγκυρων ετα ι
ρ ιώ ν (ν-ΡΙΤ(:, Μ είτοη ) εμφά
νιζαν την «ψαλίδα» μεταξύ τω ν  
δύο κομμάτων η μεν πρώτη 
στις 3,5 μονάδες, η δεύτερη

Ε να  ακόμ η  β ι
βλίο,που η έκδοσή του 
προγραμματίζεται για 
το 2006, αναμένεται 
με ιδιαίτερο ενδιαφέ
ρον. Συγγραφέας του η 
Γιάννα Αγγελοπούλου 
και αντικείμενό του η 
εμπειρία της διοργά
νω σης τω ν  Ολυμπια
κών Α γώ νω ν της Αθή
νας, όπω ς τη βίωσε ο 
άνθρωπος-κλειδί για 
τη ν  επ ιτυχή  τέλεσή  
τους. Πληροφορούμαι 
ότι ορ ισμένοι έχουν 
χάσει ήδη το ν  ύπνο 
τους...
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στη 0,6. Μ ια τρίτη δημοσκό
πηση που θα δημοσιοποιηθεί 
τη Δευτέρα φέρεται να κατα
γράφει τη διαφορά στις 2,5 
μονάδες.

Στο ΠΑΣΟΚ πάντως λέγε
ται ότι ο εκλογολόγος Γ. Σε- 
φερτζής ετοιμάζει σχέδιο για το 
πλαίσιο τω ν  ερω τήσεων που 
αφορούν τα λεγάμενα «ποιοπκά 
χαρακτηριστικά» για την εικό
να τω ν  κομμάτων.

Τελωνεία
Δεκαεννέα μήνες μετά την 

άνοδο της Ν .Δ. στην κυβέρ
νηση και μία νευραλγικής ση
μασίας υπηρεσία παραμένει α
κόμα ακέφαλη.

Πρόκειται για την ΕΛΥΤ, την 
Ελεγκτική Υπηρεσία Τελωνεί- 
ω ν, η οποία εκτός από τις έ
ρευνες για κάθε λογής λαθρε
μπόριο έχει ω ς  αποστολή και 
τον εσωτερικό έλεγχο στα τε
λωνεία.

Εκεί λοιπόν μέχρι σήμερα 
δεν έχει τοποθετηθεί διευθυ
ντής κι έτσι η υπηρεσία λει
τουργεί μόνο με την υποδιευ- 
θύντριά της.

Ο κ. Ρουσάκης, γενικός δ ι
ευθυντής Τ ελω νε ίω ν  στο υ
πουργείο Οικονομικών, που πέ
ρασε από τη θέση του επικε
φαλής της ΕΛΥΤ και γνωρίζει 
τη σημασία της, μήπως πρέ
πει να επιληφθεί του θέμα
τος;

«Π όλιε»
Δύο ακόμα βιβλία με ανάλογο 

περιεχόμενο με αυτό του κ. 
Σημίτη αναμένεται να εκδο- 
θούν, και μάλιστα από τον ί
διο εκδοτικό οίκο («Πόλις»), το 
επόμενο διάστημα.

Πρόκειται για τα βιβλία του 
πρώην υπουργού Τ. Γιαννίτση 
με τίτλο «Η  Ελλάδα, ο σοσια
λισμός, το μέλλον», αλλά και του 
δημοσιογράφου Φοίβου Καρ- 
ζή με τίτλο «Ανάμεσα σε δύο 
Ελλάδες -  Η εκκρεμής μεταρ
ρύθμιση 1996-2003».



ΥΠΟΓΡΑΦΕΣ
βιβλίων από τον 
κ. Σημίτη τέλος. 
Αυτό όμως δεν 
σημαίνει ότι η δρα
στηριοποίησα του 
τελείωσε εδώ... 
Φωτογραφία: ΕΙΜΙΟΚΙΝΙϋδΙ

ΣΗ Μ ΙΤΗ Σ

Και περιοδεία... και 
εμφανίσειε στην Τ.ν.
Προβληματισμτ« Παπανδρέου για ίο  ρόλο ίου «πολιτικού 
καθοδηγητή» που φαίνεται ότι διεκδικεί ο πρώην πρωθυπουργία

ΣΥ Ν ΕΔ ΡΙΟ  Κ Ε Δ Κ Ε

Μπαίνει τάξη στο 
θέμα «μετανάστεε»
Δύο νόμοι για επίλυση του προΒλήματοε

| Του ΑΝΑΡΕΑ ΜΑΡΑΘΙΑ

Ο Κώστας Σημίτης δεν δέχθη
κε χθες πολίτες στο γραφείο του 
στην οδό Ακαδημίας 35, προκει- 
μένου να υπογράψει βιβλία του, 
παρά το γεγονός ότι οι στενοί συ
νεργάτες του είχαν προϊδεάσει για 
το αντίθετο κατά την παρουσίαση 
του βιβλίου, ωστόσο  αυτό δεν ση
μαίνει ότι ο πρώην πρωθυπουρ
γός «θα πάει σπίτι του». Αντιθέ- 
τως, σύμφωνα με πληροφορίες, ο 
κ. Σημίτης σκοπεύει να εμφανιστεί 
στα τηλεοπτικά κανάλια αλλά και 
να επισκεφθεί διάφορες περιο
χές της χώρας μετά από προ
σκλήσεις με σκοπό την προβολή 
του βιβλίου αλλά και για να πα
ρουσιάσει τις απόψεις και τις θέ
σεις του για τις τρέχουσες πολιτι
κές εξελίξεις.

Οι στενοί συνεργάτες του σπεύ
δουν να διασκεδάσουν προκατα
βολικά τις εντυπώσεις που δημι- 
ουργούνται λέγοντας ότι σε καμία 
π ερ ίπ τω σ η  ο π ρ ώ η ν  π ρ ω θ υ 
πουργός δεν σκοπεύει να δ ια
δραματίσει ρόλο «επίτιμου προέ
δρου».

ΠΟΝΟΚΕΦΑΛΟΣ
Στόχος του, όπω ς λένε, είναι 

να βοηθήσει το Π ΑΣΟΚ και τον 
Γιώργο Παπανδρέου στην αντι
πολιτευτική του τακτική απέναντι 
στην κυβέρνηση της Ν.Δ. και να 
συμβάλει στο διάλογο που έχει α
νοίξει στο κόμμα προβάλλοντας ω ς

λέξεις-κλειδιά τη «μεταρρύθμιση» 
και τη «σύγκλιση». Αυτή η «πολι
τική καθοδήγηση» του προέδρου 
του ΠΑΣΟΚ, που απ' ό,τι φαίνε
ται είναι ρόλος που διεκδικεί ο πρώ
ην πρωθυπουργός σε πρώτη φά
ση, προβληματίζει έν τονα  τον  
Γιώργο Παπανδρέου και το επι
τελείο του που κρατά σαφείς α
ποστάσεις στο πλαίσιο μιας συ
νολικής πρσπάθειας να κοπεί ο ομ-

Η  συνάντηση των δύο 
ανδρών θα κρίνει σε 
σημαντικό βαθμό το 

μέλλον των 
σχέσεών τους

φάλιος λώ ρ ο ς  που συνδέε ι το 
Π ΑΣΟ Κ με το κυβερνητικό πα
ρελθόν του κι ιδ ίω ς με τη δεύτε
ρη 4ετία Σημίτη.

Μετά τη θύελλα που προκάλε- 
σε η παρουσίαση του βιβλίου και 
οι δύο πλευρές επιχειρούν να ρί
ξουν τους τόνους.

Ω στόσο  η συνάντηση μεταξύ 
τω ν  δύο ανδρών, δεύτερη μέσα σε 
μικρό χρονικό διάστημα, που α
ναμένεται να πραγματοποιηθεί ί
σω ς  εντός και της εβδομάδας θα 
κρίνει σε σημανηκό βαθμό το μέλ
λον τω ν  σχέσεώ ν τους.

Σύμφωνα πάντως με στελέχη 
της Χαριλάου Τρικούπη ο κ. Πα
πανδρέου καλείται σύντομα και

πριν το κόμμα παρασυρθεί από έ
να τσουνάμι εσωστρέφειας να α- 
ναλάβει πρωτοβουλίες για την ε
κ τόνωση  της έντασης, με κινή
σεις «ενσωμάτω σης» του «εκσυγ
χρονισμού» και τω ν εκφραστών του 
με σκοπό την ενότητα και τη συ
νοχή του κόμματος εν όψει μάλι
στα του ενδεχόμενου π ρόω ρω ν 
εθνικών εκλογών και τω ν  δημο
τικών και νομαρχιακών εκλογών.

Πάντως και χθες δεν έλειψαν και 
οι αντιδράσεις για το βιβλίο του 
Κ. Σημίτη.

ΟΑΚΗΣ
Ο πρώην υπουργός και βου

λευτής Ακης Τσοχατζόπουλος τά
χθηκε εμμέσως πλην σαφώς με το 
μέρος του προέδρου του ΠΑΣΟΚ, 
λέγοντας στο MEGA μεταξύ άλλων 
ότι «είναι θετική μεν αυτή η πο
λιτική επαναδραστηριοποίηση του 
Κ. Σημίτη αλλά αυτό δεν σημαί
νει ότι οι κατευθύνσεις του εκ
συγχρονισμού θα έχουν συνέχεια 
στις μέρες του Γιώργου Παπαν
δρέου». Ιδιαίτερα αιχμηρός απέ
ναντι στον πρώην πρωθυπουργό 
ήταν ο μητροπολίτης Καλαβρύ
τω ν  και Αιγιαλείας Αμβρόσιος, ο 
οποίος με μακροσκελή γραπτή δή
λωσή  του αφού κατηγορεί τον κ. 
Σημίτη για το θέμα τω ν  ταυτοτή
τω ν  και την κρίση τω ν  Υμίων, συ
μπεραίνει «καλύτερα θα ήταν να 
μην ομιλούσε ο ζάμπλουτος σο 
σιαλιστής του Κολωνακίου κ. Κ ώ 
στας Σημίτης».

Την αδιαφορία που έδειξαν οι 
προηγούμενες κυβερνήσεις του 
ΠΑΣΟΚ στο θέμα της χάραξης σο
βαρής μεταναστευτικής πολιτι
κής και τις  ευθύνες του ίδιου 
του Γ. Παπανδρέου ανέδειξε ο υ
πουργός Εσωτερικών Προκοπής 
Παυλόπουλος, επ ισημαίνοντας 
τα δέκα χρόνια νομοθετικής α
πουσίας για  την επ ίλυση  του 
προβλήματος, καθώς και την α- 
δρανοποίηση όλω ν τω ν  μηχα
ν ισμ ώ ν αντιμετώπ ισης του προ
βλήματος, όπ ω ς το Ινσ τιτού το  
Μ εταναστευτικής Πολιτικής και 
τό ν ισ ε  ότι τα αποτελέσματα της 
μεταναστευτικής πολιτικής της 
κυβέρνησης σύντομα θα γίνουν 
ορατά και επιτέλους θα μπει τά 
ξη στην όλη υπόθεση.

Ο κ. Παυλόπουλος διευκρίνι
σε επίσης ότι η πρόταση του κ. 
Παπανδρέου περί σύστασης δια
κομματικής επιτροπής, μολονό
τι ασαφής, εξετάζετα ι θετικά α
πό την κυβέρνηση.

ΑΑΕΙΕΣ ΠΑΡΑΜΟΝΗΣ
Στο μεταξύ χθες ο υφυπουργός 

Ε σω τερ ικών κ. Α . Νάκος από το 
βήμα του ετήσιου συνεδρίου της 
Κεντρικής Ενωσης Δή μ ω ν και 
Κ ο ινο τή τω ν Ελλάδος, στην ομι
λία του τόνισε ότι με τους δύο νό 
μους που εισήγαγε η κυβέρνη
ση μέσα σε 19 μήνες και αφορούν 
την ιθαγένεια και τη νομιμοποί
ηση τω ν  αλλοδαπών, η χώρα α
πέκτησε σοβαρή μεταναστευτική 
πολιτική και δεν  πρόκειται πλέ
ον οι άδειες παραμονής και ερ
γασίας να κάνουν 2 με 2,5 χρό
νια  για να δοθούν στους αλλο
δαπούς. Ο κ. Νάκος κατήγγειλε 
την προηγούμενη κυβέρνηση του 
Π ΑΣΟ Κ ότι δεν έκανε τίποτα για 
να αποκτήσει η χώρα μετανα
στευτική πολιτική, ε νώ  η Νέα 
Δημοκρατία με το που ανέλαβε 
τη  διακυβέρνηση της χώρας α
μέσως τροποποίησε τον Κώδικα 
της Ιθαγένειας που παρέμενε ο 
ίδ ιος από το 1955. Επιπλέον, με

το  νόμο για τη νομιμοποίηση 
τω ν  αλλοδαπών απλοποιήθηκαν 
όλες οι διαδικασίες με στόχο την 
αποφυγή τω ν  κάθε είδους με
σα ζό ν τω ν  στην όλη υπόθεση.

Τέλος, ο υφυπουργός Εσωτε
ρικών αναφέρθηκε και στο θέμα 
του εκλογικού μέτρου του 42%, 
τονίζοντας ότι είναι χρέος της κυ
βέρνησης να το εφαρμόσει.

Σε ό,τι αφορά δε τα οικονομι
κά της αυτοδιοίκησης ο κ. Νά
κος υποστήριξε ότι το χρηματο
οικονομικό πρόγραμμα «Θησέας» 
εφαρμόζεται με πολύ καλούς ρυθ
μούς και ήδη έχουν ενταχθεί 
5.849 έργα που αντιστοιχούν σε 
1,1 δισ. ευρώ  και έχουν δημο-

Ο υφυπουργός 
Εσωτερικών 
αναφέρθηκε και στο 
θέμα του εκλογικού 
μέτρου του 42%, 
τονίζοντας ότι είναι 
χρέος της κυβέρνησης 
να το εφαρμόσει

πρατηθεί 2.038 από αυτά σε πα
νελλαδική κλίμακα.

Στη συνέχεια μίλησε ο κ. Θ. Πά
γκαλος, ω ς  εκ π ρ όσω π ος  του 
Π ΑΣΟΚ, ο οποίος άσκησε κρι
τική στην κυβέρνηση για  το θέ
μα του 42% , υποστηρίζοντας ό
τι θα προκαλέσει πολλά προ
βλήματα στις τοπικές κοινωνίες.

Επίσης, χθες κατά τη διάρκεια 
τω ν  εργασιών του συνεδρίου συ
ζητήθηκαν θεσμικά θέματα της 
αυτοδιοίκησης με εισήγηση του 
πανεπιστημιακού καθηγητή κ. 
Δ . Τσάτσου, η φορολογική απο
κέντρωση, η περιφερειακή αυ
τοδιοίκηση και η μητροπολιτική 
διακυβέρνηση.

ΓΙΩΡΓΟΣ ΜΑΝΟΥΣΑΚΑΚΗΣ

0 ΥΠΟΥΡΓΟΣ
Εσωτερικών κ. 
Πρ. Παυλόπου
λος στο βήμα 
του συνεδρίου 
της ΚΕΔΚΕ. 
Φωτογραφία: AUE
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Χάσαμε τις εκλογές όχι για 
το έργο μας αλλά για το 
μοντέλο διακυβέρνησης 
μιας διαχειριστικής περιόδου

U
Το ΠΑΣΟΚ έκανε την 
αυτοκριτική του.
Για μας έκλεισε οριστικά 
ο κύκλος της ήττας

θα  άφτρα την Ιστορία να κρίνα
| Της ΝΟΝΗΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ

Το ΠΑΣΟΚ έκανε αρκετή αυτο
κριτική αμέσως μετά την ήττα, επι
σημαίνει με νόημα ο Κ. Σκανδαλίδης, 
απαντώντας στη χρονική συγκυρία 
της έκδοσης του βιβλίου του Κ. Ση
μίτη. «Χάσαμε τις εκλογές για το μο
ντέλο διακυβέρνησης μιας διαχειρι
στικής περιόδου», αναφέρει ο πρώ
ην υπουργός και μέλος του Πολιτι
κού Συμβουλίου του ΠΑΣΟΚ, που κά
νει το λόγο για «νέα πολιτική εποχή», 
στην παρούσα χρονική συγκυρία.

«Ελεύθερος Τύπος»: Με τις δημο
σκοπήσεις να εμφανίζουν «κλείσιμο 
της φολίδας» μεταξύ Ν Λ  και ΠΑΣΟΚ 
αρκετοί στο κόμμα σας υποστηρίζουν 
ότι δεν προάγει τους στόχους του 
ΠΑΣΟΚ η παρελθοντολογία που καλ
λιεργείται μέσω του βιβλίου του κ  
Σημίτη. Η άποψή σας;

Κώστας Σκανδαλίδης: Ο Κώ
στας Σημίτης είχε την τόλμη σε λι
γότερο από δύο χρόνια να κάνει α
πολογισμό ενός πράγματι δημιουρ
γικού έργου, που ασφαλώς είναι θε- 
ηκό για τους στόχους και την πορεία 
της χώρας. Εγώ δεν θα το τολμού
σα. Θα άφηνα την Ιστορία να το κά
νει με τους δικούς της ρυθμούς και 
το δικό της βάρος. Οσο για την πα
ρελθοντολογία, το ΠΑΣΟΚ έκανε αρ
κετή αυτοκριτική αμέσως μετά την ήτ
τα. Κοιτάμε μπροστά.

«Ε Τ .»: Στα ευρήματα των δημο
σκοπήσεων, σύμφωνα με τους ανα
λυτές, η κυβερνώσα παράταξη έχει 
μεν φθορά, το ΠΑΣΟΚ όμως δεν 
φαίνεται να ανακάμπτει. Εκτιμάτε ό
τι είναι ακόμη βαριά η σκιά της ε
κλογικής ήττας και των αιτίων της;

Κ.Σ.: Είναι πάγια η θέση μου όπ 
εμείς χάσαμε τις εκλογές, δεν τις 
κέρδισε η Ν.Δ. Και τις χάσαμε όχι για 
το έργο, για τα επιτεύγματα της χώ
ρας, που υπήρξαν πράγματι ιστορι
κά, αλλά για το μοντέλο διακυβέρνησης 
μιας διαχειριστικής περιόδου. Γι’ αυ
τό και η ανάκαμψη είναι δυσκολό
τερη, γιατί από την αρχή απαιτούσε 
ένα άλλο, ριζικά διαφορετικό ΠΑΣΟΚ. 
Ωστόσο νομίζω όπ έκλεισε για μας 
οριστικά ο κύκλος της ήττας και α
νοίγει ο κύκλος της αποδόμησης της 
Ν.Δ. Κι αυτό άρχισαν να το μετρούν 
οι δημοσκοπήσεις όχι μόνο στη ρα
γδαία φθορά της κυβέρνησης αλλά 
και στην αργή, στην αρχή, αλλά εμ
φανή πια ανάκαμψη του ΠΑΣΟΚ.

«Ε Τ .»: Αν μπορούσαμε να συνο
ψίσουμε με έναν τίτλο την αντιπολι
τευτική τακτική του ΠΑΣΟΚ θα ήταν 
«Η  κυβέρνηση είναι ανίκανη». Π ι

στεύετε ότι ο συγκεκριμένος αντιπο
λιτευτικός λόγος αρκεί για να πείσετε 
το εκλογικό σώμα;

Κ.Σ.: Νομίζω ότι ο τίτλος αδικεί 
κατάφωρα και το ΠΑΣΟΚ και τον Γ. 
Παπανδρέου. Το πραγματικό του πε
ριεχόμενο θα ήταν «η κυβέρνηση εί
ναι σκληρά ταξική, αυταρχική και 
καθεστωτική και ανίκανη να διαχει
ριστεί την πορεία της χώρας», συ
μπληρωμένος βέβαια με «Το ΠΑΣΟΚ 
άρχισε να οριοθετεί και να συγκε
κριμενοποιεί τον άλλο δρόμο», πα
ρουσιάζοντας ήδη ριζοσπαστικές 
προτάσεις σ’ όλα τα μέτωπα. Στην οι
κονομία, το μοντέλο ανάπτυξης, την 
παιδεία, την αποκέντρωση, το κρά
τος, την εργασία, την κατανομή του 
πλούτου. Είμαστε σε μια πορεία προς 
το λαό για την τελική διαμόρφωση 
της εναλλακτικής μας πρότασης. Σας 
διαβεβαιώ επειδή ταξίδεψα σε διά
στημα 10 εβδομάδων σε 14 νομούς 
ότι μπήκαμε σε νέα πολιτική εποχή.

νώ  επαγγέλθηκε επανίδρυση του 
κράτους και αξιοκρατία διαλύει κά
θε θεσμό που χτίσαμε, όχι χωρίς 
προβλήματα ή παραλείψεις τα τε
λευταία χρόνια. Δεν ισχυρίζομαι ό
τι εμείς κατοχυρώσαμε πλήρως το α
ξιοκρατικό καθεστώς, όμως κλείνα
με ένα-ένα τα παράθυρα της αναξιο- 
κρατίας και σήμερα η κυβέρνηση τα 
ανοίγει ξανά διάπλατα και επιπλέον 
ανοίγει και τις πόρτες.

Δεν σας κάνει εντύπωση που η δή
θεν νέα διακυβέρνηση καταφεύγει σε 
συμψηφισμούς, δείχνοντας πόσο πα
λιά και ξεπερασμένη είναι;

«Ε Τ .»: Απορρίψατε ήδη το διάλογο 
που φιλοδοξεί να ξεκινήσει η κυ
βέρνηση για το Ασφαλιστικό, με δε
δομένο το πλαίσιο που τίθεται από 
την Ευρωπαϊκή Ενωση. Εντέλει τι 
προτείνει το ΠΑΣΟΚ; Σας θυμίζω τη 
διαβεβαίωση του κ  Παναγιωτόπου- 
λου όπ δεν θα αλλάξουν τα όρια η
λικίας...

Κ.Σ.: Η κυβέρνηση κοροϊδεύει 
τους ασφαλισμένους γιατί παραπέ
μπει το θέμα στην., επόμενη, γιατί 
αρνείται να εμφανίσει οποιαδήποτε 
πρόταση απαξιώνοντας και εγκατα- 
λείποντας το «νόμο Ρέππα», γιατί το 
μόνο που την ενδιαφέρει είναι η σα
λαμοποίηση του προβλήματος και ό
χι η διαρθρωτική αντιμετώπισή του. 
Οσο για τη διαβεβαίωση του κ. Πα- 
ναγιωτόπουλου, είναι επιταγή χωρίς 
αντίκρισμα. Κάτι σαν την υπόσχεση 
του πρωθυπουργού για κανένα νέο 
φόρο, ελάχιστο χρόνο πριν από το 
19% στο ΦΠΑ.

Εμείς προτείνουμε εφαρμογή του 
νόμου, ενοποίηση τω ν ταμείων, ου- 
σιασηκό διάλογο για βελτιώσεις κι

Είμαστε σε μια πορεία 
προς το λαό
για την τελική διαμόρφωση 
της εναλλακτικής μας πρότασης

όχι το ξήλωμα και την εκποίηση της 
τελευταίας μεταρρύθμισης.

«Ε Τ .»: Εχετε αναγάγει σε μείζον ζή
τημα το θέμα των προσλήψεων, κά
νοντας λόγο για τακτοποίηση των 
«γαλάζιων παιδιών». Αν ο συνομι
λητής σας ήταν οπαδός της Ν.Δ. θα 
σας ρωτούσε: «Δικαιούται να ομιλεί 
γι’ αυτό το θέμα το ΠΑΣΟΚ;»

Κ.Σ.: Το θέμα είναι μείζον έτσι κι 
αλλιώς γιατί αφορά σε μια εποχή έ
ξαρσης της ανεργίας σε εκτεταμένα 
λαϊκά στρώματα. Και γιατί η Ν.Δ. ε-

«Ε Τ .»: Η διαφθορά είναι φαινό
μενο διακομματικό που το αντιμε
τώπισε και το ΠΑΣΟΚ σε μεγάλη 
κλίμακα χωρίς αποτέλεσμα. Σήμερα 
επιμένετε στην πρόταση των 8 ση
μείων, αντιπολιτεύεστε την κυβέρ
νηση στο «βασικό μέτοχο» και πα
ρακολουθείτε μάλλον αδιάφορα την 
κάθαρση στη Δικαιοσύνη;

Κ.Σ.: Κατ’ αρχήν η κυβέρνηση στο 
«βασικό μέτοχο» ανηπολιτεύτηκε τον 
εαυτό της, ευτελιζόμενη η ίδια, ευ-

τελίζοντας τη χώρα και καταργώντας 
ουσιαστικά κάθε ασυμβίβαστο, αφή
νοντας άθικτη τη λεγάμενη διαπλο
κή. Κατηγορεί το ΠΑΣΟΚ που εμμένει 
στην πρότασή του ότι δεν έχει πρό
ταση. Οσο για τη Δικαιοσύνη, εμείς 
ζητήσαμε την κάθαρση και τον εκ
δημοκρατισμό, όχι ασφαλώς την κά
θαρση και την ωμή παρέμβαση. Κοι
τάτε, υπάρχει μια διαφορά.

Ο κ. Καραμανλής εγκαλούσε τον 
Κ. Σημίτη ως «αρχιερέα της διαπλο
κής». Ο Γ. Παπανδρέου ζητεί δια
κομματική συνεννόηση και συναίνεση 
από την πρώτη μέρα.

Γιατί κωφεύει η κυβέρνηση και 
διαλέγει να σκάψει μόνη της το λάκ
κο που θα πέσει μέσα;

«Ε Τ .»: Στο Πολιπκό Συμβούλιο α
ποφασίσατε να δώσετε χαρακτήρα κε
ντρικής πολιτικής αναμέτρησης στις 
εκλογές για την Τοπική Αυτοδιοίκηση. 
Αυτό σημαίνει όπ στους μεγάλους 
Δήμους πρέπει να υποδείξετε υπο
ψήφιους κεντρικά σας στελέχη;

Κ.Σ.: Γιατί θα έπρεπε υποχρεωτι
κά; Υπάρχουν πολλά αξιόλογα στε
λέχη, τόσο οργανωμένα στο ΠΑΣΟΚ 
όσο και ανένταχτα ή και στελέχη άλ
λων χώρων, που θα μπορούσαν να 
σηκώσουν το βάρος της μεγάλης με
ταρρύθμισης που επαγγελλόμαστε 
στην περιφερειακή συγκρότηση της 
χώρας. Σήμερα επεξεργαζόμαστε τη 
στρατηγική ανοίγοντας ταυτόχρονα 
τις διαδικασίες στο κόμμα μας.

Είναι πρόωρο, νομίζω, για τις ε
πιλογές προσώπων. Εξάλλου, εγώ υ
ποστήριζα και υποστηρίζω όπ αυτή 
τη φορά πρέπει να βάλουμε το άλο
γο μπροστά από το κάρο, την πολι- 
ηκή μπροστά από τα πρόσωπα.

«Ε Τ .»: Είστε ο πρώτος σε ψήφους 
βουλευτής της Α ' Περιφέρειας της 
Αθήνας με 65.000 ψήφους, θα ανα
λαμβάνατε το ρίσκο υποψηφιότητάς 
σας για το Δήμο της Αθήνας;

Κ.Σ.: Αφού πρώτα ξεκαθαρίσω ό
π προσωπικά ούτε περνά από το 
μυαλό μου τέτοια υποψηφιότητα, ού
τε την επιδιώκω και όπ υπάρχουν άλ
λα πρόσωπα σημανπκά που μπο
ρούν και θέλουν να προσφέρουν α
πό τη θέση μάχης, θα ‘θελα να στα
θώ  γιατί με προκαλείτε στο περι
βόητο ρίσκο.

Τι σημαίνει ρίσκο για έναν προο- 
δευπκό χώρο, ένα κόμμα που λει
τουργεί συλλογικά, μια παράταξη που 
κριτήριό της έχει την προσφορά στον 
τόπο;

Ποτέ μου δεν το κατάλαβα. Τπν ώ 
ρα της μάχης όλοι είμαστε στραπώ- 
τες υποχρεωμένοι να μπουν σ’ αυ
τή και να νικήσουν.


